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GATU- O C H 
FASTIGHETSNÄMNDENS 
HANDIKAPPRÅD  

 
Protokoll nr 
9/2002  

 
  Tid:               Torsdagen 5 december kl. 13.30-16.00. 
 
Plats:             Tekniska Nämndhuset, Fleminggatan 4. 
 
 
Justeras: 
 
 
Lasse Gustafsson                                          Hjördis Stolt 

 
 

Närvarande. 
Ledamöter och ersättare. 
Lasse Gustafsson (NHR) (ordförande),  Ken Gammelgård (DHR), Katarina 
Härdmark-Sandström (Hjärnkraft), Åsa Jansson (RBU), Lennart Jonsson (SRF) och 
Hjördis Stolt (ASTMA).   
 
Förhindrade: Tommy Hagström (DHR), Dagny Mörk (SRF) och Gunnar Slätt 
(FHDBF). 
 
Tjänstemän. 
Gatu- och fastighetskontoret:  Frank Lange (§ 8), Eva Lejon (§§ 4 och 5) och 
Lennart Nilsson (sekreterare). 
 
§ 1 
Mötets öppnande. 
Ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade välkommen. 
 
§ 2 
Fastställande av dagordning. 
Rådet fastställde dagordningen för sammanträdet. 
 
§ 3 
Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utsågs ordföranden och Hjördis Stolt. 
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§ 4 
Presentation av ny variant för alternativ skylt till vippskyltarna. 
Eva Leijon informerade om den nya modellen för ”överdagenskylt”. Det har visat 
sig att den som nu använts är dyr och tung. Det nya alternativet har samma mått som 
den tidigare skylten. Den går ända ner till marken och står stadigt. Den nya 
modellen är rund. Rådet ansåg att den nya modellen var bra och att det var en fördel 
med en rund skylt utan kanter som man kan stöta emot.  
 
§ 5 
Rapport från möte om uteserveringar.  
Eva Leijon gav en rapport från möte om uteserveringar. Bakgrunden var att Sten 
Nordin (m) skrivit till nämnden om att ”Värna Stockholms uteserveringar”. 
Kontoret har utarbetat ett tjänsteutlåtande efter samråd med representanter för 
Handikapprådet och Sveriges Hotell- och restaurangägares förbund (SHR). Kontoret 
föreslår i sitt svar till nämnden att nuvarande regler ska gälla och hänvisar till att väl 
motiverade avsteg självklart ska kunna göras på de platser det är uppenbart att en 
god framkomlighet kan garanteras.  
 
Rådet ställde sig bakom kontorets förslag. Rådet poängterade att de mått som finns i 
riktlinjerna för uteserveringarna är minimimått och att ytterligare undantag från 
reglerna, än de avsteg som redan nu kan göras,  inte kan godtas.  
 
§ 6 
Uppföljning av frågor som togs upp på rådets extra sammanträde om 
arbetsformer mm 2002-11-27.  
Protokollet för sammanträdet blev genomgånget och godkänt efter komplettering. 
 
Sekreteraren meddelade att uppföljning av frågor som diskuterades på sammanträdet 
hade skett i samråd med nämndens sekreterare.  
- Nämndens budget kan granskas. Rådet kan där följa vad som planeras.  
- Möte med nämndens presidium bör ske under våren 2003. 
- Det finns enligt instruktionen för rådet möjlighet att öka antalet sammanträden. 

Bestämmelser finns för sammanträdesarvoden till ledamöter och ersättare i 
nämndanknutna handikappråd. Arvoden till arbetsgrupper ges ej.  
 

§ 7 
Föregående mötes protokoll. Sammanträdesdag 2002-11-07. 
Anmäldes. 
Följande kommenterades: 
- Planering av området Hjorthagen-Värtahamnen-Frihamnen-Loudden. 
Rådet beslöt att återkomma till frågan om referensgrupp för området. 
- Hissar vid T-banan, Skanstull.  
Sekreteraren meddelade att kontoret undersöker om det finns förutsättningar att få  
plats för hiss vid östra sidan (uppgång Götgatan). 
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§ 8 
Nya modeller av parksoffor.  
Frank Lange visade två nya modeller av parksoffor. En modell Bergius, leverantör 
Malus och en modell Eastgate, leverantör JOM. Rådet godkände  modell Bergius. 
Modell Eastgate kan godkännas om den ges en godtagbar sitthöjd (ca 48 cm). 
Information lämnades om att privatperson avser att ge penninggåva till soffor. Rådet 
ansåg att detta inte får innebära att kravet på god anpassning åsidosätts. 

 
§ 9 
Protokoll från SBN:s handikappråd. Sammanträdesdagar 2002-10-15 och 
2002-10-29. 
Anmäldes. 
Sekreteraren meddelade att SBN:s råd vill uppmärksamma GFN:s råd på ärendet  
Detaljplan för kv Snöflingan mm vid Lindhagensplan, Kungsholmen mm. Bl a är 
det problem med nivåskillnader. Ärendet ska bevakas på kontoret.  
 
§ 10  
Protokoll från GFN:s kollektivtrafikutskott. Sammanträdesdag 2002-10-22. 
Anmäldes. 
 
§ 11 
Ärenden i nämnden. 
Önskemål framfördes om att förslag till Stockholms Parkprogram redovisas i rådet 
på nästa sammanträde så att det ges möjlighet för rådet att lämna synpunkter.  
Beträffande Programförslag för bostäder och upprustning av Skärholmsdalen vid 
Skärholmens Gårdsväg i Skärholmen innehöll detta ärende en del kommentarer om 
tillgänglighet och användbarhet. 
 
Rådet önskade beredas möjlighet till en diskussion med kontorets tjänstemän om hur 
handikappaspekter bör redovisas. 
 
§ 12 
Rapport från möten med Hörselskadades förening. 
Sekreteraren meddelade att tillgänglighetsprojektet besöker handikapporganisationer 
för att informera om tillgänglighetsarbetet och för att inhämta synpunkter och 
förslag. Rådet ansåg att uppföljning bör ske beträffande hörslingor och annan 
ljudöverföring samt utrymningslarm. Det meddelades att Handikappombudsmannen 
tagit fram förslag till riktlinjer för inventeringar av lokaler och att det pågår arbete 
med frågorna inom staden.   
   
§ 13 
Skrivelse för kännedom om anmälan gällande brist på tillgänglighet i 
inomhusmiljö vid ombyggnad. 
Anmäldes. 
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§ 14 
Rapporter av tillgänglighetsprojektet. 
a) Åtgärdsprogram för 2003. Bordlades. 
Det framfördes att rådet önskar en utförlig redovisning på kommande sammanträde 
om planerna. Dessutom vill rådet diskutera hur samarbetet sker med 
stadsdelsnämndernas handikappråd vid framtagandet av förslag till åtgärder och om 
prioriteringar av olika typer av åtgärder. Bristen på ramper till entréer påtalades.  
 
b) Tillgänglighetsplaner och Entré Stockholm. (Med anledning av förslag till kartor 

över  rullstolsframkomliga vägar i Hammarby Sjöstad). 
Rådet ansåg att målsättningen måste vara att hela området görs tillgängligt för alla 
och sade absolut nej till förslag om begränsningen rullstolsframkomliga vägar.  
Däremot bör utvärderingar göras. Rådet föreslog att Sjöstadsprojektet då använder 
sig av den inventeringsmodell som tillgänglighetsprojektet använder för 
tillgänglighetsplaner.  
 
c) Modell för inventering av lokaler mm som Göteborgs kommun tagit fram. 
Rådet ansåg att tid för detta ska beredas på nästa sammanträde. 
 
§ 15 
Skrivelse från RTP-StS till Kommun-HSO om att uppmärksamma Stockholms 
insatser för tillgänglighet ( t ex Utemiljöprogram och Stockholmsmodell för 
övergångsställen) i samband med EU:s handikappår 2003. 
Rådet beslöt att genom detta protokoll uppmärksamma nämnden på RTP-StS  
förslag om att inför EU:s handikappår lyfta fram det arbete som Stockholms stad gör 
för att förbättra tillgängligheten. I Kommunstyrelsens förslag till budget för 2003 
talas om att ordna årlig konferens och då skulle en sådan kunna ges en internationell  
prägel under handikappåret 2003 genom att andra städer i Europa bjuds in att 
presentera sina tillgänglighetsprojekt. 
 
§ 16 
Nominering av ledamöter i GFN:s handikappråd. 
Sekreteraren meddelade att Kommun-HSO föreslagit ledamöter till GFN:s 
handikappråd för 2003. Beslut kommer att tas i nämnden om detta. 
 
§ 17 
Nästa sammanträde. 
Rådet beslöt att hålla nästa sammanträde torsdagen den 9 januari kl. 14.00-16.00 
med förmöte kl. 13.30. 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
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